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V Praze dne 24. 10. 2024 

Vážení členové akademické obce Vysoké školy ekonomické v Praze, 

obracíme se na vás prostřednictvím tohoto dopisu, abychom informovali o naší společné 
rezignaci z funkcí členů Etické komise VŠE v Praze, kterou jsme dnešního dne předali panu 
rektorovi. Naše rozhodnutí bylo jednomyslné. Naším hlavním cílem je upozornit na závažnost 
situace, které dnes Vysoká škola ekonomická v Praze čelí, a na nezbytnost řešení podstaty 
problému. Naše rezignace je v nastalé situaci jedinou možností, jak na závažnost problému 
upozornit. Apelujeme tímto na členy akademické obce Vysoké školy ekonomické v Praze, aby 
bezodkladně podnikli kroky směřující k obnovení důvěry a integrity uvnitř naší akademické 
obce. Věříme, že pouze zásadní změny mohou zlepšit atmosféru univerzitního pracovního a 
vědeckého prostředí. 

Chování zástupců Národohospodářské fakulty se vymyká standardům slušné mezilidské 
komunikace a spolupráce v rámci jedné akademické instituce. 

Jako členové Etické komise VŠE v Praze jsme už dále odmítali být uměle vykonstruovaným 
zástupným problémem v dialogu mezi vedením Národohospodářské fakulty a Vysokou školou 
ekonomickou v Praze. Jsme si přitom jisti, že tento zástupný problém vytvořili někteří 
představitelé dané fakulty záměrně. Je nutné si přiznat, že jejich strategie je dosud úspěšná, 
protože Etická komise VŠE, jakožto poradní orgán rektora VŠE v Praze, nedisponuje žádnými 
reálnými nástroji ani pravomocemi, které by jí umožnily tuto situaci efektivně řešit. 

Je však naší povinností upozornit na fakt, že tato strategie odvádění pozornosti od skutečného 
problému představuje pro naši univerzitu významné riziko. Skutečným problémem je 
prohlubování lidského a akademického úpadku Národohospodářské fakulty, jenž ohrožuje 
dobré jméno Vysoké školy ekonomické v Praze. Na této fakultě se vytvářejí zástupná témata, 
manipuluje se s informacemi i jednotlivci, a objevují se četné osobní útoky a dezinformace. 
Tyto praktiky znemožňují konstruktivní spolupráci a zásadně narušují důvěru v integritu 
Národohospodářské fakulty VŠE v Praze. Bývalé i současné vedení této fakulty systematicky 
blokuje otevřenou diskusi o skutečných problémech a jejich příčinách, čímž atmosféru 
nedůvěry posiluje. Komunikace vrcholných představitelů Národohospodářské fakulty 
s Etickou komisí VŠE v Praze i dalšími členy akademické obce, kteří se často nedobrovolně 
stali účastníky těchto výměn, se přitom zcela vymykala běžné a slušné mezilidské komunikaci. 
Vedení Národohospodářské fakulty opakovaně odmítá přiznat existenci zásadních problémů, 
místo toho je bagatelizuje a zkresluje klíčové informace. Tento přístup nejenže silně podkopává 
všeobecnou důvěru v etiku naší akademické obce, ale vytváří také nebezpečně toxické 
pracovní prostředí. 

Pod vedením Národohospodářské fakulty VŠE v Praze dlouhodobě dochází k lidskému a 
akademickému úpadku této fakulty, který ovlivňuje všechny fakulty VŠE v Praze a členy 
její akademické obce. 



 2 

Hluboký spor mezi Národohospodářskou fakultou a Vysokou školou ekonomickou v Praze již 
delší dobu ovlivňuje celou univerzitu, všechny její fakulty a členy naší akademické obce. Tento 
konflikt se dotýká i našich absolventů, neboť jeho důsledky mají negativní vliv na pověst 
Vysoké školy ekonomické v Praze. Tento stav trvá již několik let a situace se nadále zhoršuje. 
Poměry na univerzitě v mnohém odráží širší problémy naší dnešní společnosti. Naše 
akademická demokracie, která není ničím jiným než menší verzí demokracie státní, se potýká 
se stejnými problémy.  

Současnou „horkou fázi“ sporu mezi vedením Národohospodářské fakulty a Vysokou školou 
ekonomickou v Praze bezpochyby odstartovaly veřejné projevy vrcholného zástupce 
Národohospodářské fakulty na demonstracích na podzim roku 2022. Skutečným příjemcem 
prezentovaných názorů nebyli účastníci demonstrace. Ti byli pouze fyzicky přítomni a stali se 
nástrojem zdůraznění významu těchto názorů v české společnosti. Stejně tak se nástrojem 
komunikace těchto názorů bohužel stala i Vysoká škola ekonomická v Praze. Jméno naší 
univerzity posloužilo jako nástroj přidání kredibility těchto názorů. Skutečným příjemcům pak 
byla zpráva doručena prostřednictvím mediálních zpracovatelů prohlášení (v čele s agenturou 
TASS), kteří rádi využili spojení konkrétních názorů se společenskou vážností a důstojností 
vrcholné akademické funkce na Národohospodářské fakultě VŠE v Praze. 

Stejně tak nebyly podněty některých zástupců Národohospodářské fakulty k univerzitní Etické 
komisi motivovány ochranou naší společné akademické etiky a integrity, ale snahou přetížit 
tento orgán vykonstruovanými kauzami a šířit dezinformace. V současném mediálním prostoru 
je právě spojení s oficiálním dokumentem naší univerzity tím faktorem, který dává těmto 
nepravdám a dezinformacím váhu a činí je mediálně komunikovatelnými. Riziko dalšího 
využívání práce Etické komise VŠE v Praze a veřejných zápisů z jejího jednání pro další 
mediální manipulaci nejsme ochotni připouštět.  

Informační nástroje již téměř dekádu intenzifikující se hybridní války proti naší, euroatlantické 
části světa, zakořenily i na půdě naší univerzity. Poslední událostí tohoto typu, která přímo 
ovlivnila naše rozhodnutí jednomyslně rezignovat, je ze strany proděkana Národohospodářské 
fakulty řízený únik interní e-mailové komunikace VŠE v Praze (včetně jmenovacích dekretů 
členů univerzitní Etické komise) na externí e-mailovou adresu.  

Zástupci Národohospodářské fakulty nestojí o etiku na VŠE; jejich podněty k Etické 
komisi VŠE v Praze jsou ve skutečnosti útoky proti univerzitní Etické komisi jakožto 
orgánu naší akademické samosprávy. 

Opakovaně jsme byli během jednání Etické komise VŠE v Praze svědky směšování věcných 
bodů s osobními útoky a především dezinformacemi, nerespektování Jednacího řádu Etické 
komise VŠE v Praze i dalších pravidel jejího jednání, a účinného blokování jednání univerzitní 
Etické komise nesmyslnými formálními námitkami ze strany jejího bývalého člena, 
představitele Národohospodářské fakulty VŠE v Praze (a to dokonce ještě v době, kdy byl 
jejím členem). 
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V létě tohoto roku se pak zástupci Národohospodářské fakulty pokusili o destabilizaci Etické 
komise VŠE v Praze. Podnět představitele Národohospodářské fakulty VŠE v Praze na 7 z 9 
členů univerzitní Etické komise nelze interpretovat jinak než snahu o zastrašení členů Etické 
komise VŠE, kteří po celou dobu zůstali ukotveni ve vztahu k akademickým hodnotám a 
Etickému kodexu naší univerzity. Poslední podnět na rektora VŠE podaný k univerzitní Etické 
komisi proděkanem Národohospodářské fakulty VŠE v Praze v srpnu tohoto roku a 
bezprostředně následující snaha o zpochybnění mandátu Etické komise VŠE v Praze i mandátů 
jejích členů jasně ukazuje, že podněty zástupců Národohospodářské fakulty k Etické komisi 
VŠE v Praze nejsou motivovány ochranou akademické etiky a integrity.  

Je patrné, že zástupci Národohospodářské fakulty akcelerují snahu o zatížení akademické 
samosprávy tvorbou dalších vykonstruovaných návnad tak, aby musela přejít do plně 
reaktivního módu, a nakonec se nestíhala věnovat ničemu jinému než řešení těchto zástupných 
problémů. 

K destrukci naší akademické samosprávné demokracie není potřeba nic víc než nečinnost 
slušné většiny. 

Závěrem nám dovolte poděkovat vám za profesionální spolupráci, které si velmi vážíme. 
Celkovou úroveň Vysoké školy ekonomické v Praze považujeme za vynikající a jsme vděční, 
že jsme její součástí. Jako členové akademické obce sdílíme společné etické hodnoty a zásady, 
které považujeme za základní pilíře fungování naší instituce: čestnost, odpovědnost, otevřenost 
a respekt. Tyto hodnoty nejen zastáváme, ale předáváme je i našim studentům. Naše působení 
v Etické komisi VŠE v Praze nám přineslo cenné zkušenosti, které bychom rádi dále rozvíjeli, 
kdyby to podmínky dovolovaly. Vážíme si přitom podpory, které se nám prostřednictvím 
společného Vyjádření děkanky a děkanů pěti fakult a rektora VŠE začátkem října tohoto roku 
dostalo, a velice za ni děkujeme. Jsme však přesvědčeni, že v tento moment je již nutné přejít 
od slov ke konkrétním činům orgánů akademické samosprávy. Vážíme si důvěry, kterou nám 
pan rektor i vedení VŠE v Praze prokazovali, a nadále je v jejich úsilí o kvalitní akademické 
výsledky naší instituce plně podporujeme. Věříme však, že nastal čas ke změnám, které 
povedou k obnovení etických hodnot a etického fungování naší akademické obce. 

Nebude-li rázně jednáno nyní, za rok již může být situace akademickou samosprávou 
neřešitelná. Etická komise VŠE v Praze nedisponuje žádnými nástroji ani pravomocemi, 
kterými by mohla tyto problémy řešit. Jsme si proto plně vědomi, že rezignace členů Etické 
komise VŠE v Praze jakožto poradního orgánu jejího rektora k vyřešení sporu mezi 
Národohospodářskou fakultou a Vysokou školou ekonomickou v Praze nijak přímo nepřispěje. 
Je však naší etickou povinností znemožnit představitelům Národohospodářské fakulty tvořit 
skrze Etickou komisi VŠE v Praze další pseudokauzy, které mají za cíl odvádět pozornost od 
skutečného problému, kterým je akademický úpadek Národohospodářské fakulty ohrožující 
dobré jméno celé Vysoké školy ekonomické v Praze. 
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V neposlední řadě je však naší etickou povinností pokusit se touto jednomyslnou a společnou 
akcí vzbudit aktivitu všech členů akademické obce VŠE v Praze, směřující prostřednictvím 
orgánů akademické samosprávy k vyřešení tohoto zásadního problému naší univerzity. 

 

S úctou, 

 

Ing. Lucie Andreisová, Ph.D. 

Bc. Eliška Hubáčková 

doc. Ing. Vladimír Králíček, CSc. 

Mgr. Dušan Kučera, Ph.D., MBA 

Ing. Tomáš Moric 

PhDr. Věra Radváková, Ph.D. 

prof. Ing. Václav Řepa, CSc. 

doc. Mgr. et Mgr. Andrej Tóth, Ph.D. 

Ing. et Ing. Lucie Sára Závodná, Ph.D. 

 


